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LODOWISKO 
 
 
 

Jazda na lyzwach ksztaltuje niemal wszystkie zdolnosci koordynacyjne i 
kondycyjne. Wymaga wiec nie tylko zdolnosci motorycznych, ale tez rozwija. 
Lyzwiarstwo nalezy do grupy sportów uniwersalnych, a ruchy na lyzwach wymagaja 
przejawiania wysokiego poziomu zdolnosci zachowania równowagi.. to tyle naukowo. 

 
W naszej rzeczywistosci sport ten ostatnimi czasy staje sie modny. Na 

lodowiskach gromadza sie tlumy, a w telewizjach polskich i zagranicznych furore robia 
programy typu „Gwiazdy tancza na lodzie”, w których to znane osobistosci pod okiem 
zawodowców i wielokrotnych mistrzów ucza sie nielatwej sztuki krecenia piruetów i 
wykonywania efektownych podskoków. Skoro wszystkich ogarnia lodowy szal to my, 
uczniowie LO, jako mlodziez o szerokich horyzontach umyslowych, takze nie mozemy 
pozostawac z tylu. Dlatego czesc klas korzystajac z okazji, ze nasi starsi koledzy 
wylewali siódme poty na próbnych maturach, a my wspanialomyslnie nie chcielismy 
zaklócac ich skupienia, postanowila zrelaksowac sie i zazyc odrobiny tego wlasnie 
sportu. 

 
Przekladanka przodem, przekladanka tylem, spirale i piruety... byc moze takich 

wyczynów na arenie w Sanoku nie bylo, ale dzialo sie wiele. 
 
Dla czesci z nas, ku naszemu zdziwieniu lód okazal sie…sliski, dla niektórych 

nawet zbyt. Nie bylo wiec mowy o kreceniu piruetów. Nawet dla ambitniejszych 
sukcesem stawalo sie zrobienie okrazenia bez blizszego kontaktu z lodem. Widokiem 
nierzadkim bywaly pary, trójki a nawet kwartety trzymajace sie kurczowo za rece i 
walczace o „przetrwanie”. Byli takze i tacy, którzy gdzies, kiedys na przydomowych 
slizgawkach nauczyli sie tego i owego i stawali sie dla innych nauczycielami, a nawet 
czesto ostatnia deska ratunku. Spotkac sie mozna bylo takze z „syndromem topielca”. 
Topielec, tracac równowage, nie tylko brzytwy sie chwytal, ale tez ciagnal za soba na 
dno, a wlasciwie na lód, kogo tylko sie dalo. Jak twierdzili niektórzy „z jazda na lodzie 
jest jak z calowaniem, jesli juz raz zaczniesz, przez cale zycie pamietasz jak to sie 
robi”. 

 
Jakby nie patrzec taka jazda sprawia duzo przyjemnosci i zdecydowanie 

wprawia w dobry humor. Nalezy jednak pamietac o grubych skarpetach i w miare 
dobrze dopasowanych lyzwach, bo wiem z autopsji, ze czasem takie dwie godzinki 
jazdy staja sie przez dlugi czas doslownie niezapomnianym przezyciem… 

 
Polecam wypady na lodowiska: zarówno kryte, jak i takie pod chmurka. 

Szczególnie dobrze bawic sie mozna duuza grupa, taka jak np. klasa. Cala klasa, 
Andzi ☺ 

 
 

Ewelina Worona 
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Katyn – film w rezyserii 
Andrzeja Wajdy. Jego glównym 
przeslaniem jest ostateczne 
rozliczenie zbrodniarzy i ukazanie 
calej prawdy o tym historycznym 
wydarzeniu.  

 
Watkiem, który mnie 

najbardziej poruszyl, bylo 
rozdzielenie rodziny i nieustajace 
oczekiwanie na powrót ojca, 
meza badz syna. 

 
W filmie zbrodnia ukazana 

jest przez pryzmat kobiet, które 
czekaly, wierzyly i przez kilka lat 
zyly nadzieja, az w koncu nawet 
ona umarla.  

 
Anna – zona rotmistrza (w tej 

roli Maja Ostaszewska) do konca 
wiernie czeka na swego meza, 
nie przyjmuje do wiadomosci jego 
smierci, której ostatecznym 
dowodem jest notatnik opisujacy 
ostatnie kilka godzin jego zycia. 
Rotmistrz i Anna maja córke, 
która pod wplywem wojennych 
wydarzen i wiadomosci o smierci 
ojca szybko dojrzewa, wspiera 
matke i wraz z babcia wierzy w 
powrót ojca.  

 
Maja Komorowska wciela sie 

w postac matki rotmistrza, która 
wraz z córka i wnuczka oczekuje 
nie tylko powrotu syna, ale takze 

meza. Niemal jednoczesnie traci dwie bardzo bliskie osoby. 
 
Los nie oszczedza takze Rózy – zony generala, która mieszka w 

Krakowie i w wyniku wojny traci meza. Zostaje ona wezwana, aby nagrac 
wypowiedz do niemieckiego radia na temat zbrodni dokonanej w Katyniu 
przez sowietów. Kiedy oswiadcza, ze tego nie zrobi, zmuszona jest do 
obejrzenia filmu dotyczacego szczególów mordu. Niedlugo po tym oglada 
kolejny film, wedlug którego zbrodnia zostala dokonana przez Niemców. 
Pomimo, iz jest to nieprawda, nikt nie chce jej sluchac. 

 
Doskonale kreacje wielu aktorek, takich jak Danuta Stenka, Magdalena 

Cielecka oraz Maja Komorowska idealnie oddaja sens oczekiwania i 
nadzieje, która trzyma je przy zyciu. Kobiety te czesto bardzo zmeczone 
niekonczaca sie wojna i brakiem wiadomosci od bliskich zyja dalej i wierza, 
ze wszystko sie jakos pouklada. Nawet gdy dowiaduja sie o smierci meza, 
syna, brata czy tez ojca robia wszystko, aby ich bohaterska smierc w 
obronie ojczyzny nie poszla w zapomnienie.  

 
Zolnierze umierajacy z rózancem w dloni, ponoszacy smierc po to, 

abysmy mogli zyc w wolnym kraju, powinni byc dla nas powodem do dumy. 
Nie wolno zapomniec o ich bohaterstwie. Jednak nalezy takze podziwiac 
kobiety, które z dnia na dzien musialy stac sie silne i niezalezne. Musialy 
walczyc o przyszlosc kraju i pomimo, ze nie robily tego z bronia w reku, to 
one takze walczyly. Walczyly z kazdym dniem, który przepelniony byl 
smutkiem, nadzieja, oczekiwaniem.  

 
Film mozna rozpatrywac na wiele sposobów, kazdy wymiar cierpienia 

jest inny. Inaczej cierpi matka, która traci syna, inaczej córka, która traci 
ojca, choc tak naprawde obydwie traca najblizsza swemu sercu osobe. 
Inaczej jest umierac za ojczyzne, a inaczej zyc w wolnym i odrodzonym 
kraju ze swiadomoscia, ze wielu niewinnych ludzi ponioslo smierc, aby 
moglo tak byc. Film ten kazdy odbiera w charakterystyczny dla siebie i 
bardzo osobisty sposób. Nie mozna jednoznacznie okreslic sensu i 
znaczenia tego filmu. Po czesci jest on obrazem odczuc Andrzeja Wajdy, 
którego ojciec takze zginal w Katyniu, z drugiej strony jest on 
poszukiwaniem prawdy, która przez wiele lat byla ukrywana.   

Nie wolno nam zapomniec, nie wolno nam udawac, ze nic sie nie stalo. 
Naszym Bohaterom nalezy sie szacunek  
 

Paulina Ogorzalek

 
 

 

Zjawisko narkomanii wsród mlodziezy - w 
dzisiejszym swiecie - jest zjawiskiem powszechnym, o 
duzej tendencji wzrostowej. Narkomania to najbardziej 
niebezpieczny i szkodliwy nalóg. Dzis, kiedy w naszym 
kraju zyje ponad 70 000 narkomanów, nie mozemy byc 
obojetni. Ten problem najczesciej dotyka mlodziezy, 
która nie zdaje sobie sprawy z konsekwencji zazywania 
narkotyków. W celach profilaktycznych organizowane 
sa kampanie, w celach leczniczych buduje sie 
nowoczesne kliniki odwykowe. Równiez i u nas - w 
celach profilaktycznych - pojawila sie grupa aktorska z 
Krakowa, która zaprezentowala spektakl pt. „Tchórz”.  
Przedstawienie opowiadalo o mlodym chlopaku, który 
podczas imprezy kupuje „tak dla spróbowania” 
narkotyki. Od tego momentu zaczynaja sie jego klopoty 
- jest szantazowany. Na poczatku chce uciec do innego 
miasta, lecz nie pozwala mu na to starsza siostra, która 

postanawia mu pomóc. Spektakl konczy sie tym, ze 
przyjezdza ojciec rodzenstwa i wspólnie jada na 
komisariat. „Tchórz” zostal nam pokazany po to bysmy 
ustrzegli sie przed tragedia, jaka niosa ze soba 
narkotyki.  

Po spektaklu moglismy porozmawiac z aktorka, 
która okazala sie równiez dobrym pedagogiem. 
Opowiedziala nam ona o fazach uzaleznienia oraz o 
micie podzialu narkotyków na miekkie i twarde. 
Przypomnielismy sobie takze, jakie sa przyczyny 
narkomanii i co robic, gdy ktos z naszego otoczenia 
wpadnie w nalóg. Jedno jest pewne - musimy 
reagowac szybko i skutecznie, aby problem ten nie 
obejmowal coraz wiekszej ilosci osób - glownie z 
naszego mlodego spoleczenstwa. Sami miejmy tez 
troche rozsadku i strzezmy sie przed jakimkolwiek 
kontaktem z narkotykami. 

 
Izabela Wronowska 

KATYN 

T c h ó r z  
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Maciej Zakoscielny to jeden z najbardziej 
rozchwytywanych aktorów mlodego pokolenia. Nie jest 
latwo umówic sie z nim na wywiad. Dla nas znalazl 
jednak chwile czasu i zdradzil, czy faktycznie zamierza 
przeniesc sie do USA. 
 
- Podoba Ci sie praca w policji? 
- Bardzo, choc tylko gram stróza prawa (smiech). 
Ciesze sie, ze jestem czescia serialu 
„Kryminalni”. Glównie dlatego, ze w tej produkcji ciagle 
cos sie dzieje. Gdyby moja rola ograniczala sie jedynie 
do stania i mówienia, sadze, ze dlugo bym tu nie 
wytrzymal. 
 
- Od trzech lat wcielasz sie w postac podkomisarza 
Marka Brodeckiego. Nie czujesz sie jeszcze nim 
znudzony? 
- Nie, poniewaz scenarzysci ciagle wymyslaja moj emu 
bohaterowi nowe watki. Odejscie z policji, pózniej 
powrót do niej, porwanie syna i wiele innych. Z tego 
wszystkiego, co go spotkalo mozna byloby nakrecic 
kilka filmów. Brodecki ma niezwykle barwne zycie, a ja 
dzieki temu - ciekawa prace. 
 
- Jednak widzowie niedlugo beda musieli pozegnac 
sie z Twoim bohaterem... 
- Tak, to prawda. Podkomisarz zniknie na jakis czas. 
Aby serial byl interesujacy, aby widz mial poczucie, ze 
jest traktowany powaznie, producenci, scenarzysci i 
czesto sami aktorzy musza pracowac nad rozwojem 
postaci. Dlatego wiele sie wydarzy w zyciu osobistym 
Marka Brodeckiego. Wplynie to takze na jego sprawy 
zawodowe. Jednak - póki co - nic wiecej nie moge 
zdradzic. 

- Ostatnio pojawily sie w prasie plotki, ze 
wyjezdzasz na stale do USA. Chcesz spróbowac 
swoich sil za oceanem? 
- Jak na razie, moje prywatne plany sa scisle zwiazane 
z praca w Polsce, wiec zostaje w naszym kraju. 
 
- Juz wkrótce zobaczymy Cie w filmie Petera 
Greenawaya „Nightwatching”... 
- To piekna historia o powstawaniu slynnego obrazu 
Rembrandta. Do tej pory pamietam kazda chwile 
spedzona na planie filmowym. Przede wszystkim 
ogromne poswiecenie i profesjonalizm calej ekipy. W 
trakcie zdjec nikt nie mial watpliwosci co do rangi tego 
wydarzenia. To bylo niezwykle doswiadczenie, z 
którego wiele wynioslem. I jesli bede mial okazje wziac 
udzial w kolejnej takiej produkcji, bez watpienia to 
zrobie. 
 
- Film Greenawaya promowales z polska ekipa na 
Festiwalu Filmowym w Wenecji. Czerwony dywan 
zrobil na Tobie wrazenie? 
- Oczywiscie, choc przyznam, ze mialem troche inne 
wyobrazenie o tym festiwalu. Okazalo sie, ze tam nie 
ma na nic czasu. Jednego dnia przyjezdza sie na 
pokaz filmu, a nastepnego siedzi sie juz w samolocie 
do domu. Mimo to kazda godzina spedzona na 
najstarszym Festiwalu Filmowym w Europie byla 
fascynujaca. To inny swiat. Jednak trzeba pamietac, ze 
predzej czy pózniej bedziemy musieli powrócic do 
naszej rzeczywistosci. Ja na szczescie nie mialem z 
tym zadnego problemu. 

Opracowanie: Beata Podsobinska na podstawie  
wywiadu przeprowadzonego przez Magde Tereszczuk. 

 
 

 
 
15 listopada na dlugo zapadnie w pamieci uczestników „XIII Konkursu 

Recytatorskiego Poezji Wspólczesnej Autorstwa Bronislawy Betlej”. Ponad 
80-ciu uczestników przyjechalo do Jedlicz -rodzinnej miejscowosci poetki, 
aby sprawdzic swoje umiejetnosci recytatorskie. Liceum Ogólnoksztalcace w 
Lesku reprezentowaly Wioletta Bandrowska (Ic), Iwona Urban(IIe) i 
Magdalena Uzdejczyk (IIe). Z malymi problemami rozpoczelismy konkurs od 
przemówienia Pani Betlej. Dziekowala wszystkim uczestnikom za tak duze 
zainteresowanie jej poezja i pelna wzruszenia przysluchiwala sie wystepom 
recytatorów.  

Ze wzgledu na duza liczbe uczestników wprowadzono kategorie 
wiekowe. Jako pierwsi prezentowali sie uczniowie klas I, nastepnie II i III. Na 
koncu wystapili artysci w kategorii „poezji spiewanej”. Recytowane wiersze 
dotyczyly róznych dziedzin: przyrody, milosci, a takze II wojny switowej, 
która dotkliwie zapadla w pamieci poetki. Ofiarom i bohaterom tych trudnych 
czasów pani Betlej poswiecila wiele utworów, w których dzieli sie zalem i 
smutkiem z czytelnikami. Wysluchanie prezentacji wszystkich uczestników 
nie trwalo dlugo, mimo wczesniejszych przypuszczen. Im starsi recytatorzy, 
tym coraz wyzej stawiana byla poprzeczka. Niektóre wystapienia byly 
bardzo dobre, sugestywne i trafialy do odbiorcy. Jednak zwyciezca mógl byc 
tylko jeden. 

Czas oczekujacym na werdykt umilali uczestnicy konkursu „poezji 
spiewanej”, którzy zorganizowali maly koncercik spiewajac wspólnie 
piosenki grupy „Dzem”. Nie nacieszyli sie jednak scena zbyt dlugo, gdyz 
obrady jury trwaly tylko, lub az godzine. Ogloszone wyniki nie zaskoczyly 
sluchaczy. Miejsca na podium zajmowali kolejno uczniowie szkól z Jedlicz,  

Krosna, a takze Technikum 
Lesnego z Leska. Rozdano 
dyplomy i wyróznienia, a takze 
tomiki poezji pisarki. Ci 
najbardziej wytrwali otrzymali 
dedykacje oraz autograf pani 
Betlej. Jednak wszystko, co dobre 
niestety szybko sie konczy. 
Uczestnicy zaczeli opuszczac 
miejsce konkursu. LO Lesko 
wzielo z nich przyklad, jednak nie 
wracalismy z pustymi rekoma. 
Magdalena Uzdejczyk otrzymala 
wyróznienie. Zawsze lepszy rydz 
niz nic… 

Zmeczeni, lecz bogatsi w 
nowe doswiadczenia zwiazane ze 
sztuka recytatorstwa, wrócilismy 
do Leska. Duze gratulacje i 
podziekowania naleza sie 
naszemu opiekunowi, prof. 
Henrykowi Wyszatyckiemu, za 
cierpliwosc i wyrozumialosc za 
male potkniecia. Mamy nadzieje, 
ze za rok bedziemy na podium. 

 
Magdalena Uzdejczyk 

Zos ta je  w  Po l sce !  

K o n k u r s  p o e z j i  B r o n i s l a w y  B e t l e j  
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Dijodotetrametylobutan, 
halogenoalkan, kwas 
ortofosforowy (V) hmm… Same 
smaczki dla chemika. Sposoby 
otrzymywania, reakcje, „czary” – 
tym wlasnie zajmujemy sie na 
kólku chemicznym w kazda srode. 
Krystalizujemy, destylujemy, 
adsorbujemy… Dzieki 
uczestnictwie w tych zajeciach nie 
tylko rozwijamy nasza wiedze w 
zakresie chemii czy matematyki, 
ale równiez mamy mozliwosc 
wyjazdu na uczelnie wyzsze i 
brania udzialu w zajeciach dla 
studentów. 

W zwiazku z tym 11 grudnia 
zostalismy zaproszeni przez 
Politechnike Rzeszowska na 
zajecia chemiczne. Spotkanie 
prowadzili studenci IV roku z 
Wydzialu Chemii. Przeprowadzali 
doswiadczenia przez ponad 1,5 
godziny. Na poczatku spotkania 
musielismy wywolac duszka – 
opiekuna wszystkich chemików. 
Do kolby wsypano mieszanke 
pierwiastków i juz po chwili 
bylismy swiadkami „odwiedzin” 
duszka, który ospale wydobywal 
sie oparów. Pokazano nam 
równiez jak poradzic sobie z 

rozpaleniem ognia bez uczucia 
zapalek. To bardzo proste, 
musisz po prostu miec przy sobie 
tlenek krzemu (IV) i 30% wode 
utleniona. Chcesz miec kolorowy, 
podwodny ogród nawet w zimie? 
Wystarczy zlewka, kilka tlenków o 
róznych barwach i juz po chwili 
mozna zaobserwowac jak tlenki 
„rosna”, przypominajac w sumie 
dno jeziora i wodorosty. 
Najwiekszym jednak 
zainteresowaniem cieszyl sie 
wybuch wulkanu. Do 
przygotowanego wczesniej kopca 
z piasku jeden ze studentów 
wsypal „magiczna miksture”, 
dzieki której zaistniala reakcja 
gwaltownego spalania. Nagle z 
krateru wulkanu zaczely 
wydobywac sie ogniki oraz 
„krzemowa lawa”. Doswiadczenie 
wygladalo bardzo realistycznie, a 
obraz wybuch wulkanu 
przypominal kadr z filmu. 
Nastepnie zobaczylismy jak 
wyglada CO2 w stalym stanie 
skupienia, czyli w ok. -70 st. C. 
Wbrew pozorom nawet maly 
kawalek mógl nas poparzyc. 
Studenci pokazali nam niezwykle 
wlasciwosci substancji, które np. 

zmieniaja barwe pod wplywem 
ciepla oraz róznych srodowisk pH, 
odbarwiaja sie lub zmieniaja stan 
skupienia. Bardzo zalowalismy, 
ze zajecia nie mogly trwac dluzej, 
bo podziwianie reakcji bylo 
bardzo mile i fascynujace. Mamy 
nadzieje, ze znowu zostaniemy 
zaproszeni, nawet chocby 
dlatego, ze na zajeciach bylismy 
bardzo grzeczni, aktywni i 
pomagalismy w przygotowaniach 
do doswiadczen.  

Nasz opiekun, prof. Ewa 
Wowk byla z nas dumna, gdy 
trafnie i precyzyjnie 
odpowiadalismy na pytania 
studentów oraz sprytnie 
przewidywalismy przebieg reakcji 
doswiadczen. Z pewnoscia 
bedziemy próbowac powtórzyc 
obejrzane doswiadczenia w 
szkole. Na pewno to z 
wulkanem… Jezeli chcesz 
zobaczyc nasze zmagania 
chemia - nic prostszego, 
zapraszamy na zajecia kólka 
chemicznego w kazda srode o 
godz. 1415. 

 
Magdalena Uzdejczyk 

 
 
 

 
W ramach projektu, który swoim zasiegiem 

obejmowal powiat leski, w naszej szkole od 3 wrzesnia 
do 14 grudnia 2007 roku dzialalo kilkanascie 
najrózniejszych kólek zainteresowan. Zajecia 
skierowane byly do wszystkich chetnych uczniów. 

 
Sposród szerokiej oferty uczniowie mogli 

uczestniczyc w zajeciach z fizyki. Nie byly to jednak 
zajecia typowe, poniewaz polegaly na ukonczeniu 
kursu multimedialnego. Realizowane byly w szkolnej 
pracowni komputerowej, a opieke nad caloscia 
sprawowala profesorka Dorota Bialoglowicz. Zajecia 
odbywaly sie raz w tygodniu i trwaly dwie godziny. 
Prowadzone byly eksperymentalna metoda e-
learningu. Jest to proces przekazywania wiedzy i 
informacji za pomoca nowoczesnych technologii 
informatycznych. W programie uczestniczyla 19-
osobowa grupa uczniów Liceum Ogólnoksztalcacego w 
Lesku.  

 
Profesorka Dorota Bialoglowicz byla obecna 

podczas wszystkich zajec, sluzyla dobra rada, jednak 
istota kursu byla samodzielna praca.   

 
 

 
 
 
 
 
Zagadnienia zawarte w kursie to: ruch jednostajny 

prostoliniowy; ruch jednostajnie zmienny; skladanie 
ruchów, zmiana ukladu odniesienia; ruch po okregu; 
sila wypadkowa, pierwsza zasada dynamiki; druga 
zasada dynamiki; trzecia zasada dynamiki; zasada 
zachowania pedu. 

 
Ze wzgledu na potrzebe skupienia sie przez 

uczniów podczas testu podsumowujacego, dwukrotnie 
zajecia trwaly cztery godziny. Wówczas uczniowie 
rozwiazywali testy z dynamiki i kinematyki.  

 
Do uzyskania dyplomu, swiadczacego o 

ukonczeniu kursu niezbedne bylo 80 % poprawnych 
odpowiedzi z obydwu testów. Zajecia cieszyly sie duza 
popularnoscia wsród mlodziezy. 

 
Efektem tych dzialan bylo poglebienie 

zainteresowan mlodziezy fizyka.  
 

Paulina Ogorzalek 

„Ach ,  t a  chemia . . . ”  
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Od 3 wrzesnia do 14 grudnia w naszej szkole odbywal sie 

komputerowy kurs fotograficzny. Opieke nad projektem 
sprawowala profesorka Dorota Bialoglowicz, a kurs byl 
skierowany do wszystkich uczniów naszego liceum 
zainteresowanych fot ografia, ze szczególnym uwzglednieniem 
fotografii cyfrowej. Zajecia pozalekcyjne odbywaly sie w kazda 
srode i trwaly dwie godziny.  

 
Podczas zajec uczniowie zdobyli niezbedna wiedze na temat 

fotografii, nauczyli sie poprawnie komponowac obraz, a takze 
nabyli umiejetnosc wlasciwego uzytkowania posiadanego sprzetu 
fotograficznego. Po ukonczeniu kursu uczniowie potrafia takze 
samodzielnie przygotowywac gotowe pliki za pomoca komputera. 

 
Zajecia odbywaly sie zarówno w pracowni komputerowej, jak 

i w plenerze.  
 
W czasie trwania zajec odbyly sie trzy plenery: 
 

• „Plener fotograficzny szlakiem ikon doliny Sanu” – Ulucz, 
Dobra Szlachecka, Lodyna.  

• „Plener fotograficzny szlakiem architektury drewnianej” – 
Piatkowa, Jawornik Ruski. 

• „Plener fotograficzny pod Kamieniem Leskim”.  
 

Efektem dzialan podjetych w ramach 
komputerowego kursu fotograficznego 
bylo miedzy innymi:  

 
• Poglebienie zainteresowan 

mlodziezy i promocja fotografii 
cyfrowej. 

• Nabycie umiejetnosci przez grupe 
mlodziezy w poslugiwaniu sie 
nowoczesnym sprzetem do 
cyfrowej obróbki zdjec. 

• Udzial uczniów w plenerach 
fotograficznych. 

• Wykonanie prezentacji 
komputerowej przedstawiajacej 
najciekawsze prace fotograficzne 

 
Projekt od samego poczatku cieszyl 

sie ogromnym zainteresowaniem 
mlodziezy, a uczestnicy plenerów 
fotograficznych nabyli wiele nowych 
umiejetnosci.  

 
Warsztaty mialy szczególne 

znaczenie dla osób rozpoczynajacych 
swoja przygode z fotografia cyfrowa, 
poniewaz udzial w kólku zaprocentuje 
takze w przyszlosci. 

  
Paulina Ogorzalek 

 
 
 
 

 
Od wrzesnia do grudnia br. w naszym liceum byly równiez prowadzone zajecia dziennikarskie. W zajeciach bralo 

udzial 15 osób. Ich celem bylo m.in. zachecenie uczniów do wlasnej twórczosci. Dzieki zajeciom rozwijane byly 
umiejetnosci obserwacyjne i komunikacyjne. Zdolnosci dziennikarskie i public relations przydaja sie w wielu 
dziedzinach zycia, dlatego tego typu warsztaty sa doskonalym przygotowaniem do aktywnego zycia w spoleczenstwie 
obywatelskim. Umiejetnosci zwiazane z kreatywnoscia sa wymagane w przypadku wielu kierunków studiów, ale 
równiez przez pracodawców. 

 
Projekt skladal sie z kilkunastu spotkan o charakterze warsztatowym i cwiczeniowym. Ogólny podzial zakladal 

zajecia z etyki i etosu dziennikarskiego, poznawanie i doskonalenie form wypowiedzi dziennikarskiej oraz redagowanie 
szkolnej gazety. Od wrzesnia do grudnia uczestnicy zajec zapoznali sie z zasadami sprawozdania, reportazu, recenzji, 
wywiadu, felietonu, eseju i wielu innych. Na kazde zajecia warsztatowe skladalo sie poznawanie teorii dotyczacej danej 
formy, analiza i interpretacja przykladowych tekstów oraz tworzenie wlasnej 

 
Ciekawym punktem programu zajec byly spotkania redakcyjne, na których tworzono, poprawiano, opiniowano i 

zatwierdzano teksty do gazety „Warsztaty Dziennikarskie”. Ogólem zostaly wydane 3 numery miesiecznika LO w 
Lesku. Dzieki zajeciom uczestnicy stali sie wnikliwymi obserwatorami zycia spolecznego, kulturalnego i politycznego. 

Milosz Lewandowski 
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